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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 12. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 10. 9. 2024 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, Mgr. Jiří Knitl, RNDr.  Daniel Mazur, PhD., Mgr. Martin 

Pacovský, Stanislav Šimek, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Ondřej Buršík, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš Kaštovský  

Nepřítomni: Miloslav Ondra 

Hosté: Libor Kousal - pověřený řízením Správy služeb hl. m. Prahy, Mgr. Ludvík Klema - pověřený řízením 
Městské policie hl. m. Prahy, brig. gen. Mgr. Petr Matějček - ředitel Krajského ředitelství Policie hl. m. 
Prahy, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS HMP, Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA - náměstek 
ředitele sekce NLZP ZZS HMP   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Tisky do Rady HMP na vědomí: 

a)R-52376 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka skříňového vozidla pro 
přepravu osob pod vlivem návykových látek, zajišťující obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v 
letech 2025-26“ 

b)R-52399 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka užitkových vozidel 
zajišťující obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v letech 2025-26“ 

c)R-52400 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka minibusů zajišťující 
obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v letech 2025-26“ 

d)R-52401 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka osobních vozidel 
zajišťující obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v letech 2025-26“ 

4. Tisk do ZHMP: 

Z-12448 k návrhu na uzavření smluv o spolupráci při zabezpečování výstavby mobilní protipovodňové ochrany 
hl. m. Prahy s vybranými obcemi Středočeského kraje 

5. Tisk do ZHMP: 

Z-12377 k návrhu na uzavření smlouvy o převodu správy majetku mezi hlavním městem Prahou a městskou 
částí Praha 12 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

7. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

8. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

9. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 
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Bod Věc 

10. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

11. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 
ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen přítomnými členy. 
přijato (6 - 0 - 0) 

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru RNDr. Daniel Mazur, Ph.D. 
 
 
Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 

přijato (6 - 0 - 0) 

 

3. Tisky do Rady HMP na vědomí: 

a)R-52376 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka skříňového vozidla pro 
přepravu osob pod vlivem návykových látek, zajišťující obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v 
letech 2025-26“ 

b)R-52399 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka užitkových vozidel 
zajišťující obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v letech 2025-26“ 

c)R-52400 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka minibusů zajišťující 
obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v letech 2025-26“ 

d)R-52401 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Dodávka osobních vozidel zajišťující 
obnovu vozového parku Městské policie hl. m. Prahy v letech 2025-26“ 

Bez příspěvku. 
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4. Tisk do ZHMP: 

Z-12448 k návrhu na uzavření smluv o spolupráci při zabezpečování výstavby mobilní protipovodňové ochrany hl. 
m. Prahy s vybranými obcemi Středočeského kraje 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla ředitelka Štalmachová z odboru bezpečnosti Magistrátu. Sdělila, že tento tisk 
je výsledkem dlouhodobé snahy společně s ředitelem Prudilem z HZS HMP, aby při větší povodňové události byl k 
dispozici dostatek sil na výstavbu protipovodňových opatření (PPO). Již nyní mají k dispozici síly JSDH z Prahy, a určité 
rezervy z armády a aktivních záloh. Tito se pravidelně podílí na cvičení ve výstavbě PPO. V rámci Středočeského kraje 
jsou JSDH, které nemají vodní tok a mohli by tak být nápomocni v případě potřeby. Ředitel Prudil jednal na úrovni 
krajských ředitelů. Bude uzavřena smlouva mezi hlavním městem Prahou a vybranými obcemi Středočeského kraje o 
využití vybraných JSDH při povodních. Součástí smlouvy je návrh kontinuálního programu, kdy budou zvaní na cvičení 
výstavby PPO. Bude tak vytvořena rezerva sil a rozšíří se spolupráce se Středočeským krajem. Ředitel Prudil doplnil, 
že se jedná o JPO V, aby nezpůsobili komplikace ve Středočeském kraji. Bude na ně pamatováno a jakékoliv 
nepotřebné vybavení, které nebude využitelné u JSDH v Praze, bude nabídnuto jim. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz, zda se budou tito hasiči účastnit cvičení výstavby PPO. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že ano. Již se účastnili jako pozorovatelé a při dalších cvičeních budou aktivně zapojeni. 

 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí a doporučuje ZHMP schválit tisk Z-12448 k 
návrhu na uzavření smluv o spolupráci při zabezpečování výstavby mobilní protipovodňové ochrany hl. m. Prahy s 
vybranými obcemi Středočeského kraje. 

přijato (6 - 0 - 0) 

 

5. Tisk do ZHMP: 

Z-12377 k návrhu na uzavření smlouvy o převodu správy majetku mezi hlavním městem Prahou a městskou částí  

Praha 12 

Úvodní slovo k tomuto provedl předseda Ptáček. Sdělil, že byl tento tisk vytvořen za účelem darování zdravotnického 
materiálu v hodnotě 44 tis. Kč obvodnímu ředitelství MP Prahy 12 od MČ Praha 12. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí a doporučuje ZHMP schválit tisk Z-12377 k 
návrhu na uzavření smlouvy o převodu správy majetku mezi hlavním městem Prahou a městskou částí Praha 12. 

přijato (6 - 0 - 0) 

 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, pověřen řízením MP HMP. Shrnul celkové tři měsíce, jelikož 
trendy jsou v těchto obdobích podobné. Jedná se zejména o konzumaci alkoholu a další přestupky, které souvisí s 
turistickou sezónou v Praze. Z hlediska vytíženosti MP HMP se nedostávají k počtům přestupků, které byly před 
covidovým obdobím. Uvedl, že se úplně nedaří obsazovat volná místa strážníků. S nástupem školního roku přibyly 
úkoly jako hlídání přechodů u škol, osvěty, preventivní akce atd. 

 

7. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘ Policie HMP. Sdělil, že tak špatnou 
dopravní situaci v Praze během letních měsíců ještě nezažil. Jako důvody mohou být větší počet vozidel nebo 
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uzavírky v rámci Prahy. Během léta vrostl počet hovorů na tísňovou linku 158 o cca 200 hovorů, tzn. 950 denně. S 
tím souvisely problémy v rámci turistické sezóny (hluk, výtržnosti) a nyní i výhružky týkající se škol. S těmito 
výhružkami souvisí, že jsou tísňové linky v jednotlivých krajích velmi vytížené, automaticky se tak překlápí hovory do 
Prahy. Tyto případy si přebralo NCOZ. Plánuje se také schůzka se zástupci školských zařízení k těmto událostem. Dále 
pokračovala ředitelka Štalmachová z odboru bezpečnosti Magistrátu. Řekla, že toto je v řešení policie, nicméně 
management škol neví, jak se s tímto vypořádat. Mají k dispozici určitou krizovou dokumentaci na různé typy 
krizových situací, ale stále vyvstává spoustu problémů, zejména komunikace vůči veřejnosti, rodičům, dětem. S 
odborem školství, mládeže a sportu Magistrátu budou přemýšlet, jakým způsobem pomoci školám (formou 
metodiky, osvěty). Dále pokračoval ředitel Matějček. Informoval, že se daří nabírat nové policisty, nicméně odchází ti 
zkušení. Poděkoval, že se Magistrát podílel na zajištění služebních bytů pro policisty. Informoval, že se zúčastnil 
schůzky u radního Kovaříka na téma městský kamerový systém. Bude třeba prioritizovat kamery, které jsou nezbytné 
pro bezpečnostní složky a ty budou prioritní i při údržbě a opravách. Také se dotkli tématu koncepce rekonstrukce 
služeben policie a bylo řečeno, že tento program se nebude obnovovat. Na závěr se dohodli, že má policie stanovit 
požadavky na příští roky, které mohou být zahrnuty do rozpočtu města. Ředitelka Štalmachová doplnila, že i 
stanovení požadavků pro policii na příští roky je pozitivním krokem, nicméně je škoda, že koncepce rekonstrukce 
služeben nebude pokračovat. Chápe a akceptuje rozhodnutí nedávat účelově finance na určitou oblast, ale v balíku, 
a MČ sama rozhodne, na co je využije. Ředitel Matějček dále k tomu řekl, že se nově otevřela služebna na 
Masarykově nádraží a dále bude na Praze 2 na Hlavním nádraží. Bohužel se nedaří sehnat vhodné prostory na 
Smíchově. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - navrhuje, aby téma Koncepce rekonstrukce služeb, bylo otevřeno u jednotlivých politických stran, 
protože si myslí, že má smysl, aby tento projekt pokračoval. 
 
ředitelka Štalmachová - popsala, jak celá Koncepce byla v minulosti nastavena. 
 
ředitel Prudil - nastínil situaci z pohledu HZS HMP, kdy obývají většinou objekty, které jsou v majetku města. Nyní 
jsou v situaci, kdy některé objekty čekají na směnu mezi městem a státem. Tímto ale došlo k zastavení toku financí 
na opravy a rekonstrukce. Některé objekty se dostaly do havarijního stavu, např. na Sokolské je v havarijním stavu 
kotelna. Na toto naštěstí finance budou k dispozici. Budovy, které na směnu čekají a neví se, kdy k ní dojde, ty budou 
nadále bez finanční podpory. 
 
ředitelka Štalmachová - doplnila, že v rámci odboru hospodaření s majetkem Magistrátu vznikne materiál, který 
zahrne budovy čekající na směnu. HZS HMP již dodal podklady pro tento materiál a na základě toho by odbor 
hospodaření s majetkem Magistrátu mohl investovat a opravovat. 
 
člen výboru Mazur - dotazoval se, jak vnímají od managementu škol, že musí řešit i tyto "bezpečnostní záležitosti" 
typu evakuace a další. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že management škol dostává od policie doporučení. Nicméně pak to rozhodnutí zda 
evakuovat či nikoliv je na řediteli školy. Proběhne schůzka se zástupci škol a budou tam vše vysvětlovat. 
 
ředitelka Štalmachová - doplnila, že v minulosti proběhly na školách bezpečnostní audity, které přinesly řadu zjištění 
a vedení škol není z hlediska bezpečnosti úplně nevzdělané. Zástupci škol jsou edukovaní, probíhají cvičení. Jako 
klíčové vidí vzdělávání od nejmenších dětí. 
 
člen výboru Hanzlík - vyjádřil se ke Koncepci rekonstrukce služeben. Sdělil, že hovořil s radním Kovaříkem na toto 
téma, jelikož i on vnímá bezpečnost jako jednu z priorit. Snažil se radnímu Kovaříkovi vysvětlit, proč by se tato 
Koncepce měla obnovit. Navrhnul společnou schůzku, které by se účastnil radní Kovařík a předseda Ptáček. 

 

8. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA, náměstek ředitele sekce NLZP ZZS HMP. 
Sdělil, že během prázdnin stoupla vytíženost ZZS HMP. Důvodem je zahušťování Prahy a infrastruktura na tyto změny 
nestíhá reagovat. Lidé, kteří se nově do Prahy nastěhují neseženou lékaře a určité případy pak padají na ZZS HMP. 
Potýkají se s nedostatkem zdravotníků, ale naštěstí se daří zaplňovat volná místa, a také mohou navyšovat 
systematizovaná místa. Kvůli zahušťování provozu, tak musí reagovat novými výjezdovými základnami. Nově otevřeli 
výjezdovou základnu na Argentinské v Holešovicích. Dále budou otevírat prostory pro leteckou výjezdovou skupinu. 
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Objekt Nádražní již výjezdová skupina opustila a byla dočasně přesunuty do Stodůlek a Jinonic. Technické provozy 
byly přesunuty na Kundratku. Informoval, že disponují dvěmi novými vozidly. Jedno je technické vozidlo využívané na 
plánované zásahy a druhé je ATEGO. Zmínil se, že u výjezdu z Kundratky budou žádat o zastavovací semafory, jelikož 
výjezd teď není úplně bezpečný. Na závěr informoval, že vysoutěžili nové záchranářské sanitky. Dodávka sanitních 
vozů má proběhnout v lednu 2025. 

 

9. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Informoval, že během léta se 
zvýšil počet zásahů v souvislosti s létajícím hmyzem (vosy, sršni). Absolvovali, společně s JSDH, cvičení s 
povodňovými čerpadly. Zmínil se o požáru v centru Prahy v ulici Celetná, kdy se jednalo o logisticky náročnější zásah. 
Naštěstí se požár nerozšířil dále na Týnský chrám. Řešili požár v podzemních garážích v Měcholupech. Hořelo vozidlo 
se spalovacím motorem. Zásah ukázal, že strategie rychlé detekce a rychlého zásahu zafungovala, nicméně 
nedostatek nastal při likvidaci zplodin hoření. Je třeba zajistit více ventilátorů pro tento typ zásahu. Dále sdělil, že se 
staví nová hasičská stanice v Březiněvsi, kde od ledna 2025 budou sloužit hasiči. Účastnili se misí v zahraničí, např. v 
Bulharsku, Makedonii a v Řecku. Do Řecka byla vyslána velká skupina od HZS HMP i se ZZS HMP. Na závěr pozval 
přítomné na Den Hrdinů, který se uskuteční 28.9.2024 na Výstavišti. 

 

10. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc červen, červenec a srpen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Libor Kousal, provozní náměstek SS HMP. Informoval, že opravovali nerezové 
prahy na Strakonické ulici, což sebou neslo dopravní komplikace. Proběhly všechny provozní zkoušky, a to i na 
Rokytce. K tématu odtahů sdělil, že ke konci srpna měli na odtahových parkovištích cca 1300 vozidel. Podotkl, že 
odtahové parkoviště v ulici Lubljanská bude příští rok na cca tři měsíce uzavřené z důvodu opravy komunikace. V 
rámci investic byla zkolaudována část objektu Kundratka, kteoru bude využívat ZZS HMP. Dokončila se rekonstrukce 
haly na Dubči pro uskladnění a skladování techniky PPO. 

 

11. Různé a závěr 

Předseda Ptáček informoval o zrušení jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP v říjnu 2024. 
Ředitelka Štalmachová také pozvala na Den Hrdinů, kde bude mít zastoupení i hlavní město Praha. V říjnu 5. - 6. 
proběhne denní cvičení výstavby PPO v Holešovicích. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: RNDr.  Daniel Mazur, PhD. - člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP 

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 

 
JUDr. Markéta Štalmachová 

tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 
prevenci kriminality ZHMP 
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